
Porządek sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Przedstawienie informacji z pracy Urzędu przez P. Wójta. 

4. Pytania i interpelacje. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę RG Ciepłowody w sprawie budżetu gminy na 
2003 r. 

6. Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie sesji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół nr IX/2003 
z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 24.09.2003 r. w sali nr 12 przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach 

Przewodniczący Rady otworzył IX sesję Rady Gminy.    Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 
obrad, na ustawową ilość 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych /Lista obecności stanowi zał. do prot. Nr l/ 
Poprosił P. Wójta o wyjaśnienie przyczyny zwołania tej sesji. 
P. Wójt- w związku z tym, że na poprzedniej sesji podjęto uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy 
na 2003 r. z załącznikiem, w którym wykazane zostały środki z WFOŚ. Jest potrzeba zmiany tego zapisu stąd 
propozycja zapisu tej kwoty jako środki własne. 
Podobnie jest ze zmianą pozwolenia na budowę dla wsi Kobyla Głowa, które zostało wydane dla Zarządu Gminy a 
musi być   dla Gminy Ciepłowody. Taka jest interpretacja przepisów w tej kwestii i musimy im to wszystko 
przygotować i przedstawić tak jak sobie tego życzą. 
Ad. 2 
Przew. Rady - przedstawił zebranym porządek sesji, do którego nie wniesiono uwag i który 
został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 3 Do protokołu z ostatniej sesji nie wniesiono uwag, protokół przyjęto jednogłośnie. 
Ad. 4 
Sprawozdanie z pracy Urzędu w okresie między sesjami przedstawił P. Wójt. 
• spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim 
• sprawa dotycząca terenu betoniarni na który wydano pozytywną decyzję w sprawie budowy stacji 
benzynowej, 
• informacja nt. pojawienia się osoby, która chce wybudować w Ciepłowodach bazę warsztatowo- biurową 
• odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Zdrowia, na którym omówiono sytuację oświaty w naszej gminie oraz 

przedstawiono propozycję zmiany organizacji funkcjonowania oświaty. 
Radny Strama - zapytał czy jest utrzymywany kontakt z P. Marszałkiem właścicielem bazy po byłym GS 
P. Wójt - odpowiedział, że tak, 
Ad. 5 brak realizacji 
Ad. 6 P. Wójt - poinformował, że w uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy załącznik ulega 
zmianie, gdyż nie możemy wykazać środków jakie planuje się otrzymać z WFOŚ, musimy je przenieść i wykazać 
jako środki własne. 
Radny Strama - czy jest rękojmia, że otrzymamy środki WFOŚ. 
P. Wójt - nie możemy dostać promesy na te środki z WFOŚ dopóki nie okażemy się środkami z Sapardu. W 
przypadku kanalizacji WFOŚ dotuje takie zadania, jest po rozmowie i na 99% jest to zapewnione. 
Radny Sulima - 210 tyś. będą to środki, które jak nie dostaniemy będą musiały być zarezerwowane w budżecie na 
to 
zadanie. 
P. Wójt - do czasu planowania budżetu środki te możemy już mieć i promesę, wówczas zmieni się uchwałę. 
Jedyną 
inwestycją, którą planujemy jest kanalizacja w Kobylej Głowie. 
Radny Sulima -po ostatnich publikacjach w gazetach, wynika , że gminy nie mogą sprostać zadłużeniom   , żeby w 
związku z tym nie było problemów. 
P. Wójt - to nie są duże środki na inwestycje, kwota 300 tyś. nie powinna być problemem. Mamy zapewnienie, że 
środki otrzymamy. 
Radny Strama - zapytał czy to już ostania edycja SAPARD 
P. Wójt - prawdopodobnie, przedostatnia. 
Przew. Rady-czy zmiana tej uchwały spowodowana jest tym, że zwrócono nam wniosek z Sapardu. 
P. Wójt - potwierdził, że tak, do jutra upływa termin weryfikacji wniosku. 
Radny Sulima - w związku z tym , że szybko ruszył program Oława- Ślęza czy nie można tej inwestycji robić w 
ramach tego programu. 
P. Wójt - program ruszył szybko ale pod względem logistycznym Pierwsze inwestycje zakłada się, że będą 
robione 
w latach 2005/2006. 
Zdeklarowano, że kanalizacje będziemy robić bez ich udziału. Wstępnie na spotkaniu jakie miało miejsce we 
Wrocławiu w Urzędzie Marszałkowskim określono zakres zadań objęty Programem Wspierania Finansowego 
Małych i Średnich Gmin na obszarze Infrastruktury inwestycje na kwotę 10 min. tzn oczyszczalnie Piotrowice, 
Baldwinowice, Dobrzenice, Ciepłowody 
Uwag nie wniesiono 
 
 
 
 
 



Uchwała nr 54/IX/2003 zmieniająca uchwalę Rady Gminy Cieplowody w sprawie budżetu gminy na 2003 
r. została podjęta jednogłośnie. 
Ad. 6 brak realizacji 
Ad. 7 i 8 
Radny Strama - zapytał o długoplanowy plan inwestycyjny. Jak przedstawia się sprawa zabezpieczenia środków 
na te zadania przyjęte w tym drugoplanowym planie. 
P. Wójt-jest to kwota szacunkowa na lata 2005-2006. W przypadku pozyskania środków z WFOŚ te koszty 
były by niższe. Jest możliwość finansowania tych inwestycji z Banku EBORU - duża karencja i małe 
oprocentowanie. 
Idzie to w kierunku aby inwestycje w perspektywie odbywały się z minimalnym zaangażowaniem środków 
własnych. 
Jest możliwość dofinansowania inwestycji w postaci kredytu z czego skorzystamy albo przyjmiemy inną 
propozycje. 
Radny Gluza -jaka jest ewentualna wysokość kosztów własnych w przypadku kanalizacji w Kobylej Głowie. 
P. Wójt -    jest deklaracja wszystkich mieszkańców, jeżeli chodzi o koszty to są one planowane w sensie 
wykonywania prac ziemnych, są wymogi sapardowskie. Przyłącza będą robione do budynku, co daje gwarancje, 
odbiór i bezpieczeństwo. Przy wykonywaniu tych prac istnieje możliwość wykorzystania bezrobotnych. 
Radny Gluza -   zabrał głos odnośnie wypowiedzi P. Felcenlobena i mało wyszukanego sposobu oceniania 
radnych. Chodzi o informację, jaka się pojawiła na wsi   a dotyczy prywatyzacji szkoły. 
Przew. Rady - zaplanowano w programie Komisji Oświaty i Zdrowia punkt odnośnie perspektywy rozwoju ZSS 
ale ze wzglądu na to, że jest to jeszcze w powijakach i nikt nie zna dokładnie szczegółów , wycofano go z programu. 
Poprosił o przygotowanie informacji na ten temat dla radnych, druga sprawa to sprawa Ośrodka Zdrowia. 
P. Wójt - odniósł się do zachowania P. Felcenlobena, które było prowokujące zachowywał się skandalicznie, 
prosił,  żeby tego nie było w temacie bo na ten temat jest za mało informacji. W momencie omawiania tej sprawy 
Rada będzie poinformowana o wszystkim, nauczyciele również. Wszystko to zasadza się na likwidacji 
funkcjonowania KN Jak podkreślił, jest podbudowany spotkaniem Komisji Oświatowej, w którym uczestniczyło 
dużo nauczycieli, którzy pytali o zagrożeniach, sposobach rozwiązania tego problemu, sposobach przyjęcia i 
przeprowadzenia tej propozycji o której zadecyduje Rada Gminy na przestrzeni kilku miesięcy. 
Odnośnie Ośrodka Zdrowia jest po rozmowie z P. Doktor, na dzisiaj nie ma możliwości porozumienia się z teściami 
w kwestii zamiany mieszkania. W najbliższym czasie odbędzie się posiedzenie Rady Społecznej a później komisji 
Rady i podjęcie decyzji w kwestii prywatyzacji ewentualnie Gminny Ośrodek Zdrowia podejmie się budowy 
nowego 
Ośrodka. Na dzień dzisiejszy nie ma innej alternatywy ewentualnie zmiana Kierownictwa Ośrodka Zdrowia. 
Radny Sulina nawiązał do wypowiedzi niektórych radnych, którzy na zewnątrz mówią co innego a co innego 
mówią 
na posiedzeniu. Przypomniał o zapisach statutowych i ustawowych w kwestii utrzymywania kontaktów ze swoimi 
wyborcami., dotyczy to zarówno zamierzeń jak i samych propozycji 
Radny Gluza - w przypadku tematu oświaty jest on w sferze przygotowań, radni jeszcze nie znaj ą szczegółów 
dlatego w kwestii samych szczegółów odeśle do P. Wójta. 
Przew. Rady- zaproponował tematem oświaty zająć się w późniejszym terminie natomiast w najbliższym czasie 
zająć się tematem funkcjonowania Ośrodka Zdrowia. 
Zapytał Pana Dyrektora o zarzuty jakie miał wobec radnego, który obraził go na komisji. 
P. Dyrektor ZSS- odpowiedział, że sprawę zgłosił Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Zdrowia. 
Odnośnie zmiany funkcjonowania oświaty w gminie, to propozycja ta pozwoli obejść niektóre artykuły zapisu Karty 
Nauczyciela. 
Przew. Rady- poprosił o wyjaśnienie niejasności co do godzin do dyspozycji dyrektora, na który to temat była 
dyskusja na Komisji Oświaty i Zdrowia. 
P. Dyrektor ZSS- godziny do dyspozycji dyrektora muszą być wykorzystane w całym cyklu nauki. Zapisane one 
są w projekcie dla Szkoły Podstawowej i Gimnazjum i muszą być wykorzystane, na dzień dzisiejszy są one 
zawieszone okresowo. 
Taką wykładnię potwierdziła wizytator - P. Stępień zarówno jemu jak i P. Sekretarz. Przepisy w tej sprawie się 
zmieniły. 
P. Wójt - podkreślił, że nauczyciele, którzy dyskutowali na posiedzeniu komisji nie znali przepisów w tym 
zakresie. 
Radny Strama - zapytał dlaczego doszło do dyskusji na ten temat na Komisji. 
P. Sekretarz- dodała, że należałoby zwiększyć kontakt z Radą Pęd. 
P. Dyrektor ZSS- stwierdził, że takie kontakty są, jednak słucha się inaczej niż się chce słuchać. 
Radna Witek - podkreśliła, że zjawisko takie ma miejsce i polega na zajmowaniu   się zmianą myśli czy słów, 
które są wypowiadane. 
Przew. Rady zapytał jak wygląda sprawa strat i kosztów na wodociągu. 
 
 



P. Wójt -odpowiedzał, że P. Skarbnik przygotowała już to co zostało wydane bez przepompowni i jest to kwota ok 
15 tyś. zł. Wpływy z 2 m-cy zakładane były na kwotą 25 tyś. zł. Zweryfikowane zostanie to z licznikami głównymi i 
licznikami u mieszkańców z czego wyjdzie rozbiór wody nieewidencjonowany. Brak jest odczytów energii 
elektrycznej. Pierwsze wydatki rzutują na cenę, wody niż wydatki te stałe. Koszty będą pokazane przez P. Skarbnik i 
w zależności od wskazań może być podwyżka wody. 
SKR nie umiał wskazać rzetelnej kalkulacji ceny wody. Brak było wartości, które mówiły o kosztach. 
Radny Urzędowski- zapytał czy SKR pokryje powstałe niedobory. 
Radny Gluza- Komisja Rewizyjna przy udziale pracowników WZIRU i P. Zmarlaka oceniła stan wodociągów, 
protokoły w tej sprawie zostaną przedstawione P. Zawadzie, który ustosunkuje się do nich, wówczas Rada zostanie 
zapoznana. 
P. Wójt - po przedstawieniu wersji protokołu Komisji Rewizyjnej P. Zawadzie, poprosi o odniesienie się do 
wynikłych braków na piśmie, z czym zapozna Radę, która będzie rozstrzygać w tej sprawie. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący o godz .II15 zamknął IX sesją Rady Gminy. 
  
 

 


